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PROTOKÓŁ Nr IX/2019 

z sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie 

z dnia 26 kwietnia 2019 roku. 

Ad.pkt.1.Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Stąporkowie Jacek Kołodziej otworzył IX w bieżącej 

kadencji obrady sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach udział bierze 15 

radnych, co zgodnie z ustawą czyni Radę zdolną do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Przewodniczący Rady Miejskiej powitał Radnych, Panią Burmistrz, Panią Skarbnik, 

Sekretarza, Dyrektorów jednostek podległych, sołtysów a także wszystkich przybyłych  

na obrady sesji. 

Lista obecności radnych, sołtysów oraz zaproszonych na obrady gości zostaje załączona  

do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w związku z obowiązującymi przepisami Rozporządzenia 

Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie 

ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych  i w sprawie 

swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE RODO a także 

art.20 ust.1b ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U.z 2019 r. 

poz.506) poinformował, iż obrady sesji są nagrywane oraz transmitowane na żywo. 

Ad.pkt.2.Przyjęcie porządku obrad sesji. 

W związku z brakiem pytań i uwag do projektu porządku obrad IX sesji Rady Miejskiej  

w Stąporkowie Przewodniczący Rady Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęła porządek obrad 

IX sesji. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.3.Przyjęcie protokołu z VIII sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż projekt protokołu z poprzedniej sesji 

przesłano Radnym drogą elektroniczną oraz wyłożono w Biurze Rady Miejskiej. 

W głosowaniu jawnym protokół VIII sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie został przyjęty 

przez radnych jednogłośnie 15 głosami „za”. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.4.Informacja Przewodniczącego o działaniach między sesjami. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  Krzysztof Chrzan odczytał informację o działaniach 

między sesjami, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.pkt.5.Informacja Burmistrza o działalności międzysesyjnej. 

Sekretarz Gminy Łukasz Kłys odczytał informację o działalności międzysesyjnej, która 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Ad.pkt.6.Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii za 2018 r. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż Radni są w posiadaniu przedmiotowego 

sprawozdania, które było także przedmiotem analizy Komisji Spraw Społecznych Rady 

Miejskiej w Stąporkowie, która odbyła się w dniu 5 kwietnia br.  

W związku z brakiem uwag i pytań do przedłożonego sprawozdania z realizacji Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2018 r. Przewodniczący Rady Miejskiej poddał  

je pod głosowanie. 
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Rada Miejska w Stąporkowie w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za”  przyjęła 

sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2018 r.,  

które stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.7.Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny 

za 2018 r. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż Radni są w posiadaniu przedmiotowego 

sprawozdania. 

W związku z brakiem uwag i pytań do przedłożonego sprawozdania z realizacji Gminnego 

Programu Wspierania Rodziny Przewodniczący Rady Miejskiej poddał je pod głosowanie. 

Rada Miejska w Stąporkowie w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za”  przyjęła 

sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny za 2018 r., które stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.pkt.8.Przyjęcie sprawozdania z realizacji Programu współpracy Gminy Stąporków  

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami na 2018 r. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż Radni są w posiadaniu przedmiotowego 

sprawozdania, które Burmistrz był zobligowany przedłożyć Radzie Miejskiej. 

W związku z brakiem uwag i pytań do przedłożonego sprawozdania z realizacji Programu 

współpracy Gminy Stąporków z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami  

na 2018 r. Przewodniczący Rady Miejskiej poddał je pod głosowanie. 

Rada Miejska w Stąporkowie w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęła 

sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Stąporków z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami na 2018 r., które stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

Ad.pkt.9.Informacja Burmistrza w sprawie przyznania nagród finansowych  

dla zawodników z gminy Stąporków zrzeszonych w Skarżyskim Klubie Sportów Walki 

”Kyokushine- Karate” za wysokie wyniki we współzawodnictwie sportowym.  

Sekretarz Gminy Łukasz Kłys odczytał informację Burmistrza w sprawie przyznania nagród 

finansowych dla zawodników z gminy Stąporków zrzeszonych w Skarżyskim Klubie Sportów 

Walki ”Kyokushine- Karate” za wysokie wyniki we współzawodnictwie sportowym, która 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Ad.pkt.10.Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:  

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż wszystkie projekty uchwał pozytywnie 

zaopiniowane co do zgodności z prawem zostały omówione na posiedzeniu wspólnym 

Komisji Rady Miejskiej i ponieważ Radni mają je przed sobą, nie zachodzi potrzeba  

ich  odczytywania. 

Ad.pkt.10.ppkt.a) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Stąporków  

na 2019 rok. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr IX/57/2019 w sprawie zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2019 rok, która stanowi 

integralną część niniejszego protokołu. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.10.ppkt.b) Projekt uchwały w sprawie przekazania skargi do Wojewódzkiego 

Sądu Administracyjnego w Kielcach. 
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W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

 „za”- 10 głosów 

 „przeciw”- 0 głosów 

 „wstrzymało się” –5 głosów 

podjęła uchwałę  Nr IX/58/2019 w sprawie przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Kielcach, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.10.ppkt.c) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części terenu miasta Stąporków w rejonie ulicy 

Kochanowskiego. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej wyjaśnił, iż przed głosowaniem  

nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części terenu miasta Stąporków w rejonie ulicy Kochanowskiego należy 

poddać pod głosowanie uwagę zawartą w załączniku Nr 2 do przedmiotowego projektu 

uchwały. Dodał, że uwaga za pośrednictwem Rady Miejskiej może zostać w projekcie 

uchwały uwzględniona lub też nie. Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował,  

iż na wspólnym posiedzeniu stałych komisji Rady Miejskiej zostały wyjaśnione wszystkie 

kwestie związane ze zgłoszoną uwagą.  

W związku z brakiem pytań i uwag do wniesionej uwagi Przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał ją pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

 „za”- 2 głosy 

 „przeciw”- 11 głosów 

 „wstrzymało się” –2 głosy 

nie uwzględniła uwagi zawartej w załączniku Nr 2 do przedmiotowego projektu uchwały. 

Radni przyjęli uzasadnienie wskazane przez Burmistrza Stąporkowa dotyczące sposobu 

rozpatrzenia uwag. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr IX/59/2019 w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części terenu miasta Stąporków w rejonie ulicy Kochanowskiego, 

która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.10.ppkt.d) Projekt uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania  

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwalniania od tych opłat,  

a także trybu ich pobierania. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr IX/60/2019 w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 
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opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwalniania od tych opłat, a także trybu ich pobierania, 

która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.10.ppkt.e) Projekt uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia-schroniskach dla osób bezdomnych lub 

schroniskach dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr IX/61/2019 w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt 

w ośrodkach wsparcia-schroniskach dla osób bezdomnych lub schroniskach dla osób 

bezdomnych z usługami opiekuńczymi, która stanowi integralną część niniejszego 

protokołu. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.10.ppkt.f) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 

użyczenia pomieszczenia znajdującego się w budynku stanowiącym własność gminy 

położonym w miejscowości Czarna. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż na wspólnym posiedzeniu komisji Rady 

Miejskiej wypracowano stanowisko, aby wyrazić zgodę na zawarcie umowy użyczenia 

pomieszczenia znajdującego się w budynku stanowiącym własność gminy położonym  

w miejscowości Czarna usytuowanym na nieruchomości oznaczonej numerem działki 587/2 

na okres 1 roku, na rzecz Stowarzyszenia Na Rzecz Rozwoju Wsi Czarniecka Góra  

z przeznaczeniem na działalność statutową. 

Głos w dyskusji zabrali: 

Prezes Stowarzyszenia Na Rzecz Rozwoju Wsi Czarniecka Góra Czesława Durlik, która 

podziękowała za użyczenie pomieszczenia znajdującego się w budynku świetlicy 

w miejscowości Czarna. Powiedziała, że ma nadzieję na współpracę z radą sołecką oraz 

sołtysem wsi Czarna.  

Sołtys wsi Czarna Kamil Wojcierowski poinformował o zastrzeżeniach zgłoszonych  

do sprawy zawarcia umowy użyczenia pomieszczenia zlokalizowanego w świetlicy wiejskiej. 

Powiedział, że  umowa powinna wejść w życie w chwili zamontowania oddzielnych drzwi. 

Dodał, że z uwagi na fakt, iż sala będąca przedmiotem użyczenia jest największym 

pomieszczeniem w budynku proponuje  w celu uniknięcia nieporozumień wspólne ustalenie 

grafiku korzystania z pomieszczenia oraz z kuchni.  

Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska podziękowała stronom za osiągniecie 

porozumienia. Powiedziała, że cieszy się z nawiązania porozumienia pomiędzy sołectwami.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej w imieniu Radnych podziękował stronom  

za wyrażenie chęci do współpracy. Poinformował, że umowa użyczenia zostanie podpisana 

pomiędzy Gminą a Stowarzyszeniem Na Rzecz Rozwoju Wsi Czarniecka Góra przy udziale 

sołtysa wsi Czarna. 

Radny Tomasz Kurcbart podkreślił, że to nie Rada Miejska powinna w tej sprawie 

zajmować stanowisko, lecz strony, czyli rada sołecka i stowarzyszenie powinny zawrzeć ze 

sobą umowę na okres np. 4 lat, wzorem lat ubiegłych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej dodał, że sprawa była trudna i należy się cieszyć z tej 

rozwiązania. 
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Radny Edward Mazur powiedział, że jego zdaniem przyjęte rozwiązanie, to złamanie 

zapisów podjętej uchwały w sprawie przekazania sołectwom Gminy Stąporków lokali 

świetlic wiejskich i określenia zasad gospodarowania tymi lokalami. Podkreślił, że to 

sołectwo powinno  w tej sprawie podejmować decyzję a nie Rada Miejska.  

W związku z brakiem dalszych pytań i uwag do powyższego projektu uchwały 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

 „za”- 13 głosów 

 „przeciw”- 0 głosów 

 „wstrzymało się” –2 głosy 

podjęła uchwałę  Nr IX/62/2019 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 

użyczenia pomieszczenia znajdującego się w budynku stanowiącym własność gminy 

położonym w miejscowości Czarna, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.10.ppkt.g) Projekt uchwały w sprawie lokalizacji nowego przystanku 

komunikacyjnego w miejscowości Niekłań Wielki i Furmanów. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym jednogłośnie 15 głosami „za” podjęła uchwałę  

Nr IX/63/2019 w sprawie wstępnej  lokalizacji nowych przystanków komunikacyjnych  

w miejscowościach: Niekłań Wielki i Furmanów, która stanowi integralną część 

niniejszego protokołu. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego 

integralną część. 

Ad.pkt.11.Sprawy różne. 

Głos zabrali: 

Radny Zbigniew Wiśniewski zgłosił problem uszkodzonego ogrodzenia placu zabaw 

zlokalizowanym przy ul. Słowackiego oraz leżących na pobliskiej skarpie betonowych 

elementów, które wypadły z płotu właściciela pobliskiej posesji. Poprosił o usunięcie 

problemu, który stwarza zagrożenie dla korzystających z placu zabaw dzieci oraz o dokonanie 

przeglądu obiektu. Przypomniał także o nieświecącej lampie.  

Radny Kamil Zieliński zapytał, czy w sezonie wakacyjnym będzie funkcjonować kąpielisko 

przy zalewie na ul. Miłej w Stąporkowie. Zgłosił problem złego stanu technicznego mola. 

Radny Łukasz Świerczyński w imieniu mieszkańców korzystających z placu zabaw przy  

ul. Żeromskiego poprosił o wykonanie niewielkiego odcinka kostki brukowej. Ponadto  

w imieniu mieszkańców bloku przy ul. Słowackiego 5 i 7 zapytał o termin wykonania drogi 

między garażami składającej się z płyt betonowych, zlokalizowanej na działce gminnej.  

Radny Maciej Pokusa poprosił o odkrzaczenie poboczy drogi oraz posprzątanie śmieci przy 

ul. Dworek oraz przy ul. Zielona Góra w Niekłaniu Małym. Poprosił o udzielenie odpowiedzi 

w sprawie terminu planowanych prac na piśmie. Zapytał, czy Dyrektor ZGKiM  

w Stąporkowie podjął rozmowy z działkowcami w sprawie rozwiązania problemu zalewania 

działek rekreacyjnych wodą opadową.  

Odpowiedzi na pytania udzielił Sekretarz Gminy Łukasz Kłys.  

Radnemu Zbigniewowi Wiśniewskiemu w sprawie placu zabaw przy ul. Słowackiego 

odpowiedział, że sprawa zostanie zbadana, zaś kostka brukowa przy placu zabaw przy  

ul. Żeromskiego uzupełniona.  

Radnemu Kamilowi Zielińskiemu w kwestii przygotowania kąpieliska nad zalewem przy  

ul. Miłej powiedział, że sprawę zbada. 
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Radnemu Łukaszowi Świerczyńskiemu w kwestii wykonania drogi pomiędzy garażami  

na ul. Słowackiego odpowiedział, iż na zadanie zgodnie z życzeniem Radnych zostanie 

złożony wniosek o pozyskanie środków zewnętrznych.  

Radnemu Maciejowi Pokusie odpowiedział, że prace związane z odkrzaczaniem poboczy 

będą wykonywane sukcesywnie. W kwestii problemów działkowców związanych  

z zalewaniem terenów przez wody opadowe powiedział, że sprawę przekaże Dyrektorowi 

ZGKiM w Stąporkowie, który udzieli odpowiedzi. 

Radny Edward Mazur zapytał, kiedy zostanie wykonane ogrodzenie placu zabaw przy  

ul. 1000- lecia, gdzie podczas kompleksowego remontu zakupiono kosztowne zabawki,  

a z powodu braku ogrodzenia na teren wchodzą zwierzęta. Zapytał, czy huśtawkę 

zamontowano uszkodzoną, czy też zepsuła się w trakcie użytkowania. Poinformował,  

iż specjalne bezpieczne podłoże, które prawdopodobnie kosztowało ok. 80 tys. zł w kilku 

miejscach zostało już zniszczone, a z uwagi na fakt, iż nie ułożono kompleksowo kostki 

brukowej, piach przenosi się po całej powierzchni placu zabaw. Radny Edward Mazur 

przypomniał, że kilkakrotnie apelował o zamontowanie ogrodzenia wokół tego obiektu, lecz 

bez rezultatów. Przypomniał, iż na poprzedniej sesji złożył pytanie do Dyrektora ZGKiM  

w Stąporkowie w sprawie udostępnienia protokołu przekazania oczyszczalni ścieków 

pomiędzy Gminą Stąporków a firmą wykonującą inwestycję. Dodał, iż otrzymał protokół 

przekazania inwestycji pomiędzy Gminą Stąporków a ZGKiM Stąporków. Powiedział,  

że taka odpowiedź go nie zadowala, gdyż chciałby wiedzieć kto konkretnie odbierał 

oczyszczalnię ścieków. W dalszej części wypowiedzi radny Edward Mazur poinformował  

o bardzo przykrym dla niego zdarzeniu, jakim był obraźliwy wpis pani Burmistrz 

zamieszczony w mediach społecznościowych pod jego adresem. Powiedział, że w sytuacji, 

gdy pani Burmistrz nie przeprosi za swe słowa, to złoży skargę do Komisji, Skarg, Wniosków 

i Petycji Rady Miejskiej. Odczytał treść przygotowanej skargi: „Na portalu 

społecznościowym Facebook na profilu Pani Burmistrz już po raz kolejny ukazał się wpis 

dotyczący mojej osoby. Pierwszy raz pani Burmistrz oczerniała mnie jako radnego 

26.01.2015 r. kiedy to ukazał się wpis „Oświadczenie w związku z nieprawdziwymi 

informacjami rozpowszechnianymi przez radnego Rady Miejskiej w Stąporkowie Edwarda 

Mazura”, w którym rozpisywała się pani Burmistrz na temat rzekomych plotek, jakie 

miałbym rozpowiadać a dotyczących zarzutów prokuratorskich wobec jej osoby, co mijało się 

zupełnie z prawdą. Kolejny raz 19.03.2019 r. pani Burmistrz znów porusza ten sam temat na 

swoim profilu. Nazywa mnie pani Burmistrz „gnojkiem, któremu najlepiej wychodzi pisanie 

bezzasadnych zawiadomień do prokuratury”. W tym wpisie nie pada moje nazwisko,  

ale w mniemaniu pani Burmistrz osoba radnego Edwarda Mazura to „były wujek radny”.  

We wpisach tych pani Burmistrz zarzuca mi, że donoszę do prokuratury. Jedyne pismo, jakie 

zostało skierowane do prokuratury, wynikało z działań Komisji Rewizyjnej, której byłem 

członkiem-protokół 8/211 Rady Miejskiej z dnia 16 czerwca 2011 r. dotyczący zasadności 

przydzielenia lokalu mieszkalnego panu….Nazywa mnie autorem wszelkich donosów, jakie 

rzekomo znajdują się w prokuraturze, czym wprowadza w błąd opinię publiczną. Wpisami 

tymi pani Burmistrz poniżyła kolejny raz moją osobę, moje dobre imię oraz naraziła na utratę 

zaufania potrzebnego do wykonywania mandatu radnego. Nie zareagowała pani również na 

obraźliwe komentarze, które pojawiły się pod pani wpisami. Ponadto porusza pani Burmistrz 

także członków mojej rodziny. W związku z tym domagam się od Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji rozpatrzenia mojej skargi. A od pani Burmistrz wskazania dokumentów 

potwierdzających moje autorstwo wielokrotnych, rzekomych zawiadomień do prokuratury, 

sprostowania wpisu z dnia 19.03.2019 r. oraz publicznych przeprosin. W przeciwnym razie 

będę zmuszony dochodzić swoich praw na drodze sądowej, gdyż działania Pani Burmistrz 

mają znamiona pomówienia i zniesławienia. W załączeniu treść wpisów pani Burmistrz  

na portalu społecznościowym”. Radny Edward Mazur odczytał kilka wpisów pani Burmistrz 
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na portalu społecznościowym: ”ten moment, kiedy wujek radny wciąż nie może pogodzić się, 

że na skutek jego donosu nie siedzę w więzieniu. Być może nie jestem takim symbolem 

uczciwości …” 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o zachowanie spokoju. 

Radny Edward Mazur zwrócił się do pani Burmistrz z pytaniem, czy skoro nie wstydziła się 

pisać tych słów na portalu społecznościowym, to dlaczego teraz wstydzi się ich słuchać. 

Powiedział, że ten problem nie dotyczy tylko jego osoby, lecz także wielu innych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił panią mecenas Ewelinę Słowakiewicz o opinię, 

czy wpisy mogą zostać zaprezentowane publicznie. Przypomniał, że obecnie realizowany jest 

punkt sesji pn. sprawy różne. 

Radny Edward Mazur powiedział, że przedstawiona skarga kierowana jest do Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji. Dodał, że jeżeli pani Burmistrz go nie przeprosi, będzie zmuszony 

skargę złożyć. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił panią mecenas Ewelinę Słowakiewicz o opinię, 

czy treść uzasadnienia skargi może zostać publicznie przedstawiona. Dodał, że pani Burmistrz 

nie wyraziła zgody na ich przedstawienie. 

Pani Mecenas Ewelina Słowakiewicz powiedziała, że skargi na działalność Burmistrza 

kierowane do komisji mogą być składane na piśmie jednak powinny dotyczyć działalności 

burmistrza związanej z pełnieniem funkcji. Podkreśliła, że radny wskazał, że czuje się 

słowami pani Burmistrz urażony i odbiera wpisy jako atak na swoje dobra osobiste. Pani 

Mecenas Ewelina Słowakiewicz wyjaśniła, że dobra osobiste, które zostały naruszone należy 

chronić w postępowaniu sądowym i służą do tego powództwo do Sądu Cywilnego oraz 

zawiadomienie do Prokuratury. Powiedziała, że dwa wymienione organy zostały 

upoważnione do tego, aby rozstrzygać, czy dany wpis ma charakter naruszenia dóbr 

osobistych, czy przestępstwa zniesławienia. Dodała, że w kompetencjach żadnej z komisji 

Rady Miejskiej nie jest rozstrzyganie w tego typu sprawach. Pani Mecenas Ewelina 

Słowakiewicz powiedziała, że skargi na działalność Burmistrza może do Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji złożyć każdy a komisja rozpoznaje, czy w jej zakresie działania jest 

badanie danej skargi. Dodała, że z odczytanej treści pisma stwierdzić można, że nie jest  

to skarga na działalność Burmistrza związana z pełnioną funkcją. Zwróciła się do radnego 

Edwarda Mazura i powiedziała, że ma prawo do złożenia skargi do komisji, natomiast 

upublicznienie skargi jest ryzykownym działaniem. 

Radny Edward Mazur odpowiedział, że  w takiej sytuacji założy pani Burmistrz sprawę   

z uwagi na fakt, że zarówno pani Burmistrz jak i radny są osobami pełniącymi funkcje 

publiczne. Podkreślił, że także jako obywatel nie pozwoli na kierowanie pod swoim adresem 

wpisów typu: „sadzę, że nie dla nie dla wuja i proszę podejść do tego buraka na luzie,  

bo szkoda zdrowia i nerwów.” Powiedział, że jest zwykłym, normalnym człowiekiem  

i uważa, że względem nikogo nie wolno w taki sposób się zachowywać. Dodał, że pani 

Burmistrz powinna wpis usunąć. Przytoczył kolejny wpis o treści: ”z tego wuja, to kawał 

wuja” i dodał, że on także nie został usunięty. Radny Edward Mazur zwrócił się do pani 

Burmistrz słowami: ”Zeszła pani na dno. Rzuca pani błotem i łajnem i uważa pani, że ma ręce 

czyste. Tak dalej być nie może. Jeżeli pani mnie nie przeprosi, zakładam sprawę w sądzie”. 

Zwrócił się z pytaniem do Przewodniczącego Rady Miejskiej oraz radnych, czy byli  

w posiadaniu wiedzy, że w Sądzie w Kielcach a następnie w Sądzie w Krakowie toczy się 

sprawa w przedmiocie niezapłacenia przez gminę Stąporków wykonawcy inwestycji 

wykonania boisk przy Publicznej Szkole Podstawowej Nr 2 w Stąporkowie. Poprosił  

o udzielenie odpowiedzi na sesji oraz w formie pisemnej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, jak radny Edward Mazur wyobraża sobie 

przygotowanie przez radnych pisemnej odpowiedzi. Dodał, że takiej możliwości nie ma. 
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Radny Edward Mazur zapytał, czy Przewodniczący Rady Miejskiej był w posiadaniu 

wiedzy w tym temacie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odpowiedział, że nie rozumie pytania. 

Radny Edward Mazur zapytał, czy Przewodniczący Rady Miejskiej był w posiadaniu 

wiedzy na temat prowadzonych przed sądami spraw pomiędzy Urzędem Miejskim  

w Stąporkowie a wykonawcą zadania budowy boisk przy Publicznej Szkole Podstawowej  

Nr 2 w Stąporkowie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o doprecyzowanie pytania. 

Radny Edward Mazur zapytał ponownie, czy Przewodniczący Rady Miejskiej był  

w posiadaniu wiedzy na temat prowadzonych przed sądami spraw pomiędzy Urzędem 

Miejskim w Stąporkowie a wykonawcą zadania budowy boisk przy Publicznej Szkole 

Podstawowej Nr 2 w Stąporkowie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odpowiedział, że nie wyobraża sobie w jaki sposób radni 

mają udzielić w tej sprawie pisemnej odpowiedzi. Poprosił o wzajemny szacunek. 

Poinformował, iż był w posiadaniu wiedzy o zaistniałych przy inwestycji 

nieprawidłowościach, ale nie potrafi szczegółowo ich wymienić.  Powiedział,  

że analizowanie, w jakich sądach i w jakim temacie toczą się postępowania nie należy do 

kompetencji rady. 

Radny Edward Mazur powiedział, że nie rozumie sytuacji, w której Przewodniczący Rady 

Miejskiej nie wie, czy gmina prowadzi sprawy sądowe i w jakiej materii.   

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy radny Edward Mazur był w posiadaniu 

wiedzy, że toczy się postępowanie w takiej sprawie. 

Radny Edward Mazur odpowiedział, że nie. Zapytał, dlaczego wcześniej radni tej wiedzy 

nie mieli, tylko wszystko utajniono a ujawniono dopiero w chwili, gdy zapadł wyrok  

i należało uregulować należności. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy któryś z radnych zapytał o tę sprawę i nie 

otrzymał odpowiedzi. Dodał, że jeżeli zainteresowany sprawą radny zapytałby pracowników 

merytorycznych lub Burmistrza, czy Sekretarza to z pewnością otrzymałby odpowiedź. 

Zwrócił się do radnego Edwarda Mazura i zapewnił, że gdyby podobna sytuacja miała 

miejsce na jego terenie i dotyczyła boisk w Niekłaniu Wielkim to z całą pewnością poznałby 

sprawę kompleksowo. Przypomniał, że wraz z radnym Edwardem Mazurem wiedzieli  

o nieprawidłowościach przy kompleksie boisk, gdyż wspólnie pracowali w Komisji Spraw 

Społecznych Rady Miejskiej i wizytowali obiekt. 

Radny Edward Mazur zapytał, jak może rada nie wiedzieć, że przez trzy lata trwają 

rozprawy w sądach. Przypomniał, że radni dowiedzieli się o tym dopiero w chwili, gdy po 

zapadnięciu wyroku należało zapłacić ok.120 tys. zł. Zapytał, „gdzie my jesteśmy jako rada”. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał ponownie, czy któryś z radnych zwrócił się  

z prośbą o udzielenie informacji w sprawie i nie otrzymał odpowiedzi. 

Radny Edward Mazur powiedział, że to nie radni mają się zwracać o udzielenie informacji, 

tylko pani Burmistrz powinna o tym poinformować. Dodał, że obecna Rada Miejska jest radą 

słabą, gdyż ma słabego Przewodniczącego. Powiedział, że nie wyobraża sobie sytuacji, kiedy 

Przewodniczący nie posiada wiedzy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że czuje się wypowiedzią radnego Edwarda 

Mazura urażony. Podkreślił, że wie o wszystkich sprawach dotyczących jego okręgu 

wyborczego a zaistniała obecnie sytuacja świadczy na niekorzyść radnych ze Stąporkowa. 

Mieszkanka Stąporkowa wykrzyczała, że Przewodniczący Rady Miejskiej powinien się 

interesować nie tylko swoim okręgiem wyborczym. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o ciszę. 

Mieszkanka Stąporkowa zapytała: ”o jaką ciszę” i wykrzyczała, że Przewodniczący Rady 

Miejskiej się ośmiesza. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej zaprzeczył. Powiedział, że jako Przewodniczący 

reprezentuje Radę Miejską, natomiast jego okręg wyborczy stanowią miejscowości Niekłań 

Wielki i Lelitków. Zapytał, w czyim okręgu wyborczym znajduje się Publiczna Szkoła 

Podstawowa Nr 2  w Stąporkowie oraz kompleks boisk i czy radny z tego terenu zadał jakieś 

pytanie, czy boiska zostały właściwie rozliczone i czy ich stan jest należyty. 

Radny Edward Mazur zapytał panią Burmistrz, czy go przeprosi. 

Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska odpowiedziała, że nie poczuwa się  

do odpowiedzialności, aby przepraszać za wpisy. Powiedziała, iż wszystkie miejsca 

publiczne, w tym szkoły powinny być wolne od polityki a w ostatnim czasie Dyrektor 

Publicznej Szkoły Podstawowej Nr 1 w Stąporkowie zorganizował spotkanie z rodzicami 

uczniów klas IV, na którym pojawił się radny Edward Mazur. Pani Burmistrz powiedziała,  

że działania radnego Edwarda Mazura to agitacja polityczna. Podkreśliła, że spotkanie dla 

rodziców uczniów klas IV zorganizował pan Dyrektor, który nie potrafił wyjaśnić, dlaczego 

radny brał udział w zebraniu. Dodała, że na spotkaniu w szkole można było usłyszeć pytania: 

„co Łukomska wybudowała”, „dlaczego nie pozyskała pieniędzy”. Powiedziała, że jej 

zdaniem spotkanie było polityczne i było agitacją wyborczą. Wyraziła obawę, że poprzez 

działania radnego Edwarda Mazura powodujące, że część ludzi pała do niej nienawiścią, jej 

życie może zakończyć się w sposób tragiczny, tak jak życie św. pamięci prezydenta. 

Powiedziała, że nadal czeka na wyjaśnienia Dyrektora  Publicznej Szkoły Podstawowej Nr 1 

w Stąporkowie, dlaczego spotkanie z rodzicami stało się spotkaniem politycznym, gdzie 

radny Edward Mazur opowiadał o inwestycjach gminnych i o niedobrej Łukomskiej. Dodała, 

że wówczas jeden z rodziców odparł, że „nie z takimi leszczami sobie radziliśmy, jak 

Łukomska.” Pani Burmistrz powiedziała, że w taki właśnie sposób odbywają się spotkania  

w szkole, w których udział bierze pan radny. W dalszej części wypowiedzi zwróciła się  

do radnego Edwarda Mazura i powiedziała, że nie oczekuje od niego przeprosin, bo to nie ten 

poziom, lecz współczuje mu, bo zamiast pracować na rzecz rozwoju gminy, robi odwrotnie, 

bo im lepiej dla gminy, tym gorzej dla radnego. Pani Burmistrz poinformowała, że wspólnie 

ze świetnymi pracownikami Urzędu Miejskiego przygotowano wnioski na pozyskanie ok.  

22 mln zł, lecz niestety nikt tego nie pochwalił, że już na początku kadencji napisano wnioski 

na tak dużą kwotę. Poinformowała, iż Gmina Stąporków pozyskała 1 mln 170 tys. zł na drogę  

na ul. Kościuszki w Stąporkowie, lecz tego także nikt nie pochwalił, nikt nie pyta też  

o sytuację uczniów w związku ze strajkiem nauczycieli. Pani Burmistrz zapewniła, że im 

więcej środków zewnętrznych wraz ze świetną drużyną pracowników Urzędu Miejskiego 

pozyska, tym będzie gorzej dla opozycji, która zwraca uwagę na nieistotne sprawy. Pani 

Burmistrz zaapelowała o wzajemny szacunek. Zwróciła się do radnego Edwarda Mazura  

i powiedziała, że jeżeli uważa, że został pokrzywdzony, to ma prawo dochodzenia swoich 

racji przed odpowiednimi organami. Podziękowała radnym i wszystkim obecnym za 

współpracę a radnemu Edwardowi Mazurowi powiedziała, że niestety jest jedną z niewielu 

osób, która z gminą nie współpracuje. Dodała, że radny Łukasz Świerczyński zaproponował 

wykonanie fragmentu chodnika na placu zabaw a zarówno na dzisiejszej sesji jak i na sesjach 

poprzednich radny Edward Mazur zarzucał wydawanie środków finansowych oraz brak 

pozyskiwania środków zewnętrznych przez gminę. Powiedziała, że jeżeli będzie nabór 

wniosków na pozyskanie środków zewnętrznych to gmina zgłoszone zadanie wykona. 

Podkreśliła, że jeżeli także zostanie ogłoszony nabór wniosków to z pewnością gmina 

pozyska środki na drogę, którą obiecała mieszkańcom swojego osiedla.  Pani Burmistrz 

poprosiła inspektor Wydziału Budownictwa i Inwestycji tut. Urzędu Sylwię Dulewicz o 

przedstawienie odpowiedzi na pytanie radnego Edwarda Mazura w sprawie uszkodzonej 

huśtawki. Podziękowała wszystkim raz jeszcze za dotychczasową współpracę. Kończąc 

wypowiedź powiedziała radnemu Edwardowi Mazurowi, że może ją poniżać  

i obrażać, gdyż taka jest jej funkcja i przyzwyczaiła się do tego, że akurat pan radny to robi 
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notorycznie, lecz nie pozwoli, aby krzywdził pracowników tut. Urzędu chodząc i mówiąc np., 

że źle wykonują swoje zdania, bo źle przeprowadzono przetarg lub źle sporządzono umowę, 

gdyż oni bardzo ciężko pracują nawet po godzinach pracy i należy ich za to szanować. 

Zapewniła, że nie pozwoli na zepsucie świetnego zespołu pracowników, który udało jej się 

stworzyć. 

Inspektor Wydziału Budownictwa i Inwestycji tut. Urzędu Sylwia Dulewicz udzieliła 

odpowiedzi radnemu Edwardowi Mazurowi w sprawie uszkodzonej huśtawki na placu zabaw. 

Powiedziała, że wszystkie urządzenia małej architektury zostały odebrane prawidłowo,  

co potwierdził swym podpisem inspektor nadzoru. Dodała, że przed montażem urządzenia 

były sprawne technicznie i w sytuacji, gdy któreś z nich uległo awarii należy to zgłosić  

do Wydziału Budownictwa i Inwestycji tut. Urzędu lub do ZGKiM, gdyż są objęte 

pięcioletnią gwarancją. Zapewniła, że postara się jak najszybciej zgromadzić przegląd 

gwarancyjny urządzeń w celu przeprowadzenia naprawy. 

Radny Edward Mazur odniósł się do wypowiedzi pani Burmistrz. Powiedział, że na 

zebranie do szkoły został zaproszony wraz z grupą radnych przez rodziców i to nie pani 

Burmistrz będzie mu dyktować, gdzie ma pójść a gdzie nie. Zapytał, czy ma przypomnieć, jak 

pani Burmistrz przepraszała nauczycielkę z tamtejszej szkoły. Poprosił o wskazanie, którego  

z pracowników Urzędu Miejskiego skrzywdził. Powiedział, że jest wręcz przeciwnie, bo gdy 

ma uwagi, to zawsze zwraca się bezpośrednio do pracownika, bo doskonale rozumie,  

że każdy ma prawo do pomyłek. Poprosił, aby nie wmawiać mu, że jest przeciwny 

inwestycjom w gminie, bo to nieprawda a to pani Burmistrz przez 10 lat nie zrobiła nic, nawet 

1 cm kanalizacji sanitarnej. Powiedział: „niech pani nie będzie taka dobra, bo zawsze po 

każdych wyborach lub niewygodnym pytaniu robi się pani męczennicą”. 

Radny Zbigniew Wiśniewski powiedział, że w związku z tym, że gmina prowadzi książki 

przeglądu małej architektury nie ma potrzeby czekać na zgłoszenia mieszkańców w sprawie 

uszkodzonych zabawek, lecz wystarczy, by oddelegowany pracownik ZGKiM systematycznie 

sprawdzał stan techniczny urządzeń. Poinformował, iż na placu zabaw przy ul. Słowackiego 

należy wymienić piasek. 

Sekretarz Gminy Łukasz Kłys wyjaśnił, że gmina systematycznie dokonuje przeglądów 

technicznych urządzeń małej architektury. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Chrzan w imieniu pani sołtys wsi poprosił 

o dowieszenie oświetlenia ulicznego miejscowości Gustawów od strony Kucębowa  

i udzielenie informacji w sprawie. 

Skarbnik Gminy Agnieszka Niebudek odpowiedziała, że zdanie zostanie zrealizowane  

w miarę posiadanych środków. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej w imieniu rodziców dzieci 

uczęszczających do Publicznej Szkoły Podstawowej w Niekłaniu Wielkim poprosił  

o przeprowadzenie zabiegów pielęgnacyjnych alei grabowej zlokalizowanej w parku. 

Radny Łukasz Świerczyński  zapytał, czy ma przekazać mieszkańcom, że gmina będzie 

aplikować o środki zewnętrzne na 50 mb drogi. 

Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska odpowiedziała, że w miarę posiadanych środków 

gmina będzie realizować wszystkie remonty i inwestycje. Dodała, że w ostatnim wydaniu 

dodatku pn.”Moja Gazeta Domowa” zostało przedstawione zestawienie, z którego wynika,  

że gmina Stąporków jest jedną z gmin posiadających najniższe dochody. Powiedziała,  

że docenia trudną pracę nauczycieli, ale do oświaty gmina dopłaca 10 mln zł rocznie. 

Radny Łukasz Świerczyński  dodał, że do oświaty dopłacają wszystkie samorządy. 

Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska odpowiedziała, że na pewno nie dokładają aż 10 

mln zł. Podkreśliła, że mieszkańcy gminy nie są zamożni i z uwagi na ten fakt podatki nie 

zostały w znaczny sposób podniesione, więc jedyną odpowiedzią na kolejne zgłoszone 

zapotrzebowanie będzie informacja, że zadania będą realizowane w miarę posiadanych 
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środków. Pani Burmistrz poinformowała, iż w roku bieżącym gmina wykonuje duże 

inwestycje na terenie Stąporkowa: termomodernizację budynków dwóch szkół podstawowych 

oraz przebudowę ul. Kościuszki. Kończąc wypowiedź podziękowała części radnych Rady 

Miejskiej za wprowadzenie omawianych inwestycji do budżetu gminy Stąporków  

na 2019 rok. 

Radny Łukasz Świerczyński odpowiedział, że wszyscy bardzo się cieszą z przebudowy  

ul. Kościuszki w Stąporkowie a także termomodernizacji budynków szkół. W dalszej części 

wypowiedzi odniósł się do tematu wpisów na Facebooku. Zwrócił się do pani Burmistrz  

i powiedział, że niektóre z jej wpisów godzą w dobre imię części radnych. Poprosił  

o zachowanie poziomu podczas dyskusji na publicznym profilu. 

Głos zabrała pani Bogumiła Mączyńska. Zapytała, czy Ośrodek Zdrowia w Stąporkowie 

nadal ma funkcjonować w takiej formie jak dotychczas. Poinformowała, że zdarzają się 

sytuacje, że chorych przyjmuje na zmianie tylko jeden lekarz. W dalszej części wypowiedzi 

odniosła się do problemu właścicieli psów, którzy nie sprzątają po swych pupilach.  

Odpowiedzi udzieliła Kierownik Referatu Ochrony Środowiska tut. Urzędu Beata Siadul. 

Wyjaśniła, że każdy właściciel psa jest zobowiązany po nim sprzątać. Poinformowała,  

że gmina zakupiła w tym celu specjalne kosze, które niebawem zostaną zamontowane. 

Sekretarz Gminy Łukasz Kłys w kwestii ośrodków zdrowia wyjaśnił,  

że trwają prace nad ich zreformowaniem. Powiedział, że budynki ośrodków zostały 

przekazane w 2000 r. aktem notarialnym- umowy darowizny z wyłącznym 

wykorzystywaniem do celów ochrony zdrowia, co zdecydowanie ogranicza możliwość ich 

użytkowania. Dodał, że gmina ponosi wysokie koszty utrzymania, dlatego wznowiono 

rozmowy ze Starostwem Powiatowym celem uregulowania spraw własnościowych, co będzie 

stanowić pierwszy krok do poprawy funkcjonowania służby zdrowia. Sekretarz dodał,  

że problem ze służbą zdrowia to problem powszechny z uwagi na ograniczoną ilość lekarzy.  

Radny Edward Mazur przypomniał, że na poprzedniej sesji pytał o protokół przekazania 

oczyszczalni ścieków i dokument otrzymał. Jednak nie jest do końca usatysfakcjonowany  

i prosi o przedstawienie protokołu odbioru inwestycji pomiędzy gminą a wykonawcą zadania. 

Naczelnik Wydziału Budownictwa i Inwestycji tut. Urzędu Renata Sidor wyjaśniła,  

że radny Edward Mazur na poprzedniej sesji poprosił Dyrektora ZGKiM o udostępnienie 

protokołu odbioru, który posiadany dokument radnym przekazał. Dodała, że był to protokół 

przekazania oczyszczalni ścieków pomiędzy gminą a ZGKiM. Pani Naczelnik odpowiedziała, 

że posiada dokument, o którym teraz mówił radny Edward Mazur i w każdej chwili go 

udostępni. 

Radny Edward Mazur poprosił o ustawienie przy wejściach na plac kościelny  

w Stąporkowie koszy na śmieci. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej podziękował Kierownik Referatu 

Ochrony Środowiska tut. Urzędu Beacie Siadul za pomoc w usunięciu śmieci zebranych 

podczas sprzątania wokół zbiornika wodnego w Niekłaniu Małym. 

Radny Jacek Trudnos odniósł się do tematu obraźliwych wpisów na facebooku.  

Dodał, że wszyscy przyzwyczaili się, że na Burmistrza można powiedzieć wszystko,  

ale w sytuacji, gdy to Burmistrz po pewnym czasie znoszenia obelg postanowi się bronić,  

to wtedy staje się złym. Radny Jacek Trudnos powiedział, że osobiście doświadczył tego 

przykrego zjawiska podczas trwania kampanii wyborczej i mimo jego próśb obraźliwy 

komentarz usunięty nie został. Miła na myśli wpisy na profilu kandydata na burmistrza. 

Zaapelował o wzajemny szacunek. 

Sołtys wsi Czarniecka Góra Danuta Połeć odniosła się do sprawy świetlicy w Czarnej. 

Powiedziała, że z uwagi na fakt, iż przynależą do niej strażacy, wędkarze to także 

stowarzyszenie pszczelarzy chciałoby z pomieszczeń świetlicy korzystać. Dodała,  

że dotychczas pszczelarze spotykali się w prywatnym pomieszczeniu w domu wczasowym. 
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Powiedziała, że nie popiera przyjętej przez radnych uchwały w sprawie świetlicy w Czarnej, 

która powinna być otwarta dla wszystkich. Pani sołtys podkreśliła, że podczas pełnienia 

funkcji tylko jeden raz prosiła stowarzyszenie o udostępnienie pomieszczenia na zebranie, 

lecz niestety mimo wcześniejszych ustaleń w rezultacie okazało się, że pomieszczenie jest 

przez stowarzyszenie zajęte i zebranie musiało się odbyć na zewnątrz. Zapewniła, że niestety 

takie sytuację będą się powtarzać. W dalszej części wypowiedzi pani sołtys poinformowała,  

iż z uwagi na to, że nie wyraziła zgody na zamknięcie świetlicy w Czarnej, przed Świętami 

Bożego Narodzenia została na portalu społecznościowym oskarżana o to, że np. doprowadziła 

Czarniecką Górę do ruiny, czy też nazywana „patologią” co negatywnie odbiło się na jej 

samopoczuciu. Z uwagi na zaistniałe okoliczności zadeklarowała, iż nie przystąpi do 

wyborów sołtysa wsi Czarniecka Góra. 

Radna Paulina Potocka poprosiła o wymianę wiat przystankowych w miejscowości Czarna 

oraz Janów. 

Sołtys wsi Lelitków Tadeusz Dobrowolski podziękował wszystkim dotychczas urzędującym 

Burmistrzom, którzy pomogli jego miejscowości. Powiedział, że nie zgadza się z krytyką 

kierowaną w stronę pani Burmistrz, która pomaga ludziom nie nadużywając urzędu. Dodał,  

że dzięki pani Burmistrz miasto wygląda bardzo ładnie. Zaznaczył, że przecież nie wszystko 

można zrealizować z uwagi na ograniczenia finansowe budżetu gminy i w tej sytuacji należy 

drugą stronę zrozumieć a nie krytykować. 

Sołtys wsi Furmanów Ignacy Dobrowolski poprosił o usunięcie zebranych podczas 

wiosennego sprzątania śmieci. Zgłosił problem zaniedbanych pustostanów, które stwarzają 

zagrożenie pożarowe. Poinformował również o nieczynnych hydrantach. 

Odpowiedzi na pytania udzieliła Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska.  

Sołtysowi wsi Lelitków podziękowała za miłe słowa. 

Sołtysowi wsi Furmanów w kwestii hydrantów wyjaśniła, że zostały zweryfikowane przez 

ZGKiM i gmina posiada ich aktywny wykaz. W temacie pustostanów pani Burmistrz 

powiedziała, że urzędnicy mogą jedynie prosić ich właścicieli, by dbali o swój teren. Odniosła 

się do tematu wpisów internetowych i powiedziała, że osobiście nie pisze i doradza, aby 

wpisów nie pisać ani też nie czytać. Podkreśliła, że docenia radnych chętnych do dialogu, 

którzy poprzez rozmowę próbują rozwiązywać problemy, bo radnych nie wybiera się tylko po 

to, by mówili co i gdzie należy zrobić. Radni powinni także sugerować i proponować 

rozwiązania. Przypomniała, że w swoim biuletynie wyborczym oraz dodatku prasowym 

pn.”Moja Gazeta Domowa” ujęto inwestycje planowane do zrealizowania podczas obecnej 

kadencji, m.in. plany drogowe gminne. Zaznaczyła, że będzie to możliwe tylko dzięki 

spokojowi, pokorze i wzajemnemu szacunkowi. Pani Burmistrz podkreśliła,  

że nie wystarczy wskazywać zadań do wykonania, ale trzeba zachować ustalony 

harmonogram. Powiedziała, że wielu sołtysów oraz radnych rozwiązuje nurtujące ich 

problemy bardzo szybko bezpośrednio poprzez rozmowy przeprowadzane z pracownikami 

merytorycznymi w Urzędzie Miejskim. W kwestii wiaty przystankowej w miejscowości 

Czarna, która jest w fatalnym stanie pani Burmistrz wyjaśniła, że wykonano już rozeznanie 

cenowe. Dodała, że gdyby było większe zainteresowanie tym tematem, to byłoby wiadomym, 

że już podjęto działania mające na celu usunięcie problemu. Podkreśliła, że nie ma czasu na 

dyskusje prowadzone na facebooku. Pani Burmistrz zwróciła się do radnego Łukasza 

Świerczyńskiego i powiedziała, że nie życzy sobie, aby insynuował bez użycia mikrofonu,  

że to Sekretarz Gminy prowadzi fanpagea Burmistrza. Poprosiła o zachowanie powagi. 

Podkreśliła, że w Urzędzie Miejskim wszyscy ciężko pracują, pozyskują pieniądze i ponoszą 

odpowiedzialność za wykonaną pracę. Pani Burmistrz powiedziała, że nie wystarczy tylko 

wskazywać zadania do wykonania, ale trzeba wskazać również źródło ich finansowania. 

Zaapelowała o wzajemny szacunek, zachowanie pokory i dialog. W kwestii wyroków 

sądowych pani Burmistrz powiedziała, że Zarząd Województwa w Wielki Czwartek otrzymał 
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informację, że po kilku latach przegrano sprawę o 11 mln zł i w sytuacji, gdy nie zostanie 

zapłacone 17 mln zł, będzie zablokowane ich konto. Dodała, że sprawy nie prowadził 

prawnik Urzędu Marszałkowskiego. 

Radny Maciej Pokusa podziękował sołtysowi wsi Lelitków za wypowiedź oraz 

mieszkańcom Wąglowa wraz z panią sołtys za posprzątanie drogi powiatowej. Powiedział,  

że na przestrzeni ostatnich lat Stąporków zmienił się na korzyść. 

Radny Łukasz Świerczyński powiedział, że to nie on generuje problemy, tylko przekazuje 

prośby i uwagi mieszkańców. 

Radny Edward Mazur przypomniał ślubowanie pani Burmistrz, kiedy to przy wspólnej 

fotografii mówiła do niego, że będzie pięć lat zgody a za kilka miesięcy stało się coś zupełnie 

przeciwnego. Ponownie zapytał, kto napisał pod jego adresem obraźliwy wpis. Powiedział,  

że nie zgadza się z twierdzeniem, że gdyby nie radni z terenów wiejskich to w mieście 

Stąporków nie było by nic. Zapytał, kim wobec tego jest pięciu radnych ze Stąporkowa 

wybranych przez mieszkańców. Podkreślił, że obowiązkiem radnych jest przekazywanie 

problemów oraz pytań wyborców. Zarzucił pani Burmistrz, że jej zdaniem radni ze 

Stąporkowa są źli a radni z terenów wiejskich dobrzy, co jest krzywdzące. 

Sołtys wsi Hucisko Joanna Wojna zapytała, kiedy miejscowość odzyska swoją świetlicę. 

Dodała, że we wsi są dwie świetlice, lecz mieszkańcy nie mogą skorzystać z żadnej z nich. 

Poprosiła, aby wokół budynku, w którym zlokalizowane są mieszkania socjalne 

uporządkować teren, gdyż nadal nie ma tam wiaty śmietnikowej, boisko jest zniszczone  

a bramki pozbawione są siatki ochronnej. Pani sołtys dodała, że należy mieszkańcom bloku 

uświadomić, że np. plac zabaw wykonany ze środków finansowych sołectwa należy  

do wszystkich mieszkańców wsi a nie tylko do nich. Poinformowała, że od dwóch lat prosi 

gminę o wymianę gałki służącej do otwierania drzwi wejściowych do bloku na klamkę, bo do 

budynku nie może się dostać nawet listonosz. W dalszej części wypowiedzi pani sołtys 

opowiedziała o nieprzyjemnej sytuacji, która ją spotkała w związku z wycięciem czterech 

okazałych klonów rosnących na boisku w miejscowości Hucisko. Poinformowała, iż drzewa 

zostały usunięte decyzją władz a mieszkańcy byli tym faktem zbulwersowani. Zarzuciła pani 

Burmistrz, że powinna jako sołtys wsi zostać poinformowana o planowanych oględzinach 

terenu. Pani sołtys Joanna Wojna poprosiła Sekretarza Gminy o pomoc w uprządkowaniu 

terenu przy lokalach socjalnych w jej miejscowości oraz o rozwiązanie problemu świetlicy 

wiejskiej. 

Sołtys wsi Niekłań Mały Jan Telecki zaproponował, aby służby przeprowadziły kontrole 

hydrantów na terenie gminy. Dodał, że z uwagi na duże zagrożenie pożarami nie powinna 

mieć miejsce sytuacja, kiedy straż nie może skorzystać z hydrantu, bo jest nieczynny. Zgłosił 

problem drzew rosnących w pasie drogowym tuż przy przystanku zlokalizowanym przy 

drodze powiatowej, które stwarzają poważne zagrożenie.  

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił, aby Referat Ochrony Środowiska tut. Urzędu 

zainterweniował w sprawie drzew do Zarządu Dróg Powiatowych w  Końskich. 

Sołtys wsi Hucisko Joanna Wojna zapytała, czy w sytuacji, gdy gałęzie drzew lub krzewów 

rosnących na jednej działce przechodzą na stronę sąsiednią, możliwe jest ich przycięcie. 

Odpowiedzi udzieliła Kierownik Referatu Ochrony Środowiska tut. Urzędu Beata Siadul. 

Wyjaśniła, że owszem jest możliwe, jednak wskazane jest, aby poinformować o swych 

planach właściciela gruntu, na którym rośnie drzewo. Dodała, że można zachować w tej 

sytuacji także formę pisemną. 

Burmistrz Stąporkowa Dorota Łukomska poinformowała, iż wykaz czynnych hydrantów 

został przez gminę przekazany druhom z OSP. W związku ze zbliżającym się Dniem Strażaka 

podziękowała strażakom za ich ciężką pracę przy ratowaniu życia i mienia, gdyż w ostatnim 

czasie gmina Stąporków boryka się z problemem pożarów. Poprosiła, aby radni ze 

Stąporkowa zwrócili uwagę na fakt, iż czterech spośród pięciu po raz kolejny społeczeństwo 
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obdarzyło mandatem, więc wnioskować można, że mieszkańcy doceniają to, co dotychczas 

wykonano w mieście. 

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że w Stąporkowie wykonuje się inwestycje 

warte miliony a on nie może się doprosić wycięcia grabów za kwotę ok. 5-6 tys, co uważa  

za niesprawiedliwe. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Chrzan w związku z tym, że gminie 

skończyła się umowa na odbiór odpadów komunalnych i dotychczasowa firma zabiera 

pojemniki na nieczystości, zapytał, czy istnieje np. możliwość ich odkupienia.  

Ad.pkt.12.Zamknięcie obrad sesji. 

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął obrady IX 

sesji Rady Miejskiej dziękując za udział w obradach.  

 

Protokołowała:                                             Przewodniczący Rady Miejskiej 

Karolina Rokita                                                         Jacek Kołodziej 
 

 

 


